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   Protokół Nr XXXVI/12 
z XXXVI sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 30 listopada 2012 r. 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 900 w sali konferencyjnej Ratusza, 
na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady trzydziestej szóstej sesji Rady 
Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Zastępcę Burmistrza, zaproszonych gości.   
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącego 
Rady – radnego Leszka Stróża.  
  
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1.  Otwarcie obrad. 

2.  Powołanie sekretarza sesji. 

3.  Zatwierdzenie protokołu z sesji rady. 

4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
     2/ zmian w budżecie gminy w roku 2012; 
     3/ opłaty parkingowej; 
     4/ o zmianie uchwały w sprawie opłaty targowej; 
     5/ wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 
         (lok. użytkowy nr 2 położony w budynku nr 15a przy ul. Kościelnej w Bystrzycy Kłodzkiej); 
     6/ o zmianie uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej; 
     7/ regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
     8/ wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego z dnia 31 października 2012 r.; 
     9/ likwidacji Straży Miejskiej; 
5.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny  
     2011/2012. 
6.  Zatwierdzenie taryf za doprowadzenie wody i odprowadzenie ścieków. 
7.  Informacje Burmistrza. 
8.  Zapytania radnych. 
9.  Informacje Przewodniczącego Rady. 

10.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
11.  Zamknięcie obrad. 
       

Na pytanie Przewodniczącego, czy radni lub Burmistrz mają uwagi, bądź zgłaszają dodatkowe 
propozycje do proponowanego porządku dziennego: 
Zastępca Burmistrza – zgłosiła, aby do porządku obrad: 
1/ dodać w pkt 4 ppkt 1 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu na  
    pokrycie kapitału zakładowego oraz objęcie udziałów w spółce z ograniczoną  
    odpowiedzialnością powstałej w wyniku przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu  
    opieki zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej; 
2/ dodać w pkt 4 ppkt 2 projekt uchwały w sprawie przejęcia zobowiązań samodzielnego  
    publicznego zakładu opieki zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej                         
    w związku z przekształceniem tego zespołu w spółkę z ograniczona odpowiedzialnością; 
3/ wykreślić z porządku obrad w pkt 4 ppkt 4 – projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie opłaty  
    targowej; 
4/ wykreślić z porządku obrad pkt 6 - Zatwierdzenie taryf za doprowadzenie wody i odprowadzenie  
    Ścieków; 
5/ wykreślić z porządku obrad pkt 7 – Informacje Burmistrza. 
 
Mieczysław Kamiński – zgłosił zmianę do porządku obrad aby: 
1/ w pkt 4 ppkt 1 była rozpatrywany projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy, zaś w pkt  
    4 ppkt 2 projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Mówi, że najpierw  
    uchwala się budżet a w następnej kolejności można do tego dostosować zmiany Wieloletniej  
    Prognozy Finansowej.   
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Radny mówi, że nie może być takiego zapisu w porządku obrad o brzmieniu: „Zatwierdzenie taryf 
za doprowadzenie wody i odprowadzenie ścieków”. Twierdzi, że Rada może zatwierdzić taryfy 
jedynie w drodze uchwały Rady Miejskiej. Zgłasza więc wniosek o podjecie przez Radę uchwały             
w sprawie zatwierdzenia taryf za doprowadzenie wody i odprowadzenie ścieków.   
 
Skarbnik Gminy – mówi, że nie może być innej kolejności przy podejmowaniu uchwał 
budżetowych gdyż tak uregulował to ustawodawca w ustawie o finansach publicznych w art. 230                
w punkcie 6 o brzmieniu: „Uchwałę dotyczącą Wieloletniej Prognozy Finansowej organ samorządu 
podejmuje nie później niż uchwałę budżetową”. 
Mieczysław Kamiński – „nie później” to wcale nie znaczy, że wcześniej czy później. To jest 
kwestia interpretacji. Mówi, że na XXXV sesji w porządku obrad była kolejność odwrotna tj.                    
1/ zmiany w budżecie gminy…, 2/ zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Mówi, że dopóki nie będzie miał opinii na piśmie z Regionalnej Izby Obrachunkowej, że kolejność 
ta jest nieprawidłowa to podtrzymuje swoje stanowisko.  Prosi o wysłanie oficjalnego pisma w tej 
sprawie do RIO. 
Skarbnik Gminy – mówi, że system BESTIA w którym opracowuje się oba dokumenty muszą być 
ze sobą zgodne. Poinformowała, że po XXXV sesji Rady zadzwoniła do RIO z zapytaniem czy 
może być odwrotna kolejność i potwierdzono, że art. 230 ustawy o f.p. jest obowiązujący i należy 
go przestrzegać. Mówi, że nie będzie po raz kolejny występować do RIO w tej sprawie bo 
ustawodawca zadecydował.  
Mieczysław Kamiński – dodał, że osobiście zwróci się do RIO bo kolejność jest nielogiczna. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone przez Zastępcę Burmistrza 
aby:  
1/ dodać w pkt 4 ppkt 1 projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu na 
pokrycie kapitału zakładowego oraz objęcie udziałów w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością 
powstałej w wyniku przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 za, jednogłośnie przyjęła wniosek.  
  
2/ dodać w pkt 4 ppkt 2 projekt uchwały w sprawie przejęcia zobowiązań samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej w 
związku z przekształceniem tego zespołu w spółkę z ograniczona odpowiedzialnością. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 za, jednogłośnie przyjęła wniosek.   
  
3/ wykreślić z porządku obrad w pkt 4 ppkt 4 – projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie opłaty 
targowej; 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 za, jednogłośnie przyjęła wniosek.   
 
4/ wykreślić z porządku obrad pkt 6 - Zatwierdzenie taryf za doprowadzenie wody i odprowadzenie 
ścieków. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 za, przy 2 wstrzymujących się przyjęła 
wniosek.   
 
5/ wykreślić z porządku obrad pkt 7 – Informacje Burmistrza. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 11 za, przy 4 wstrzymujących się przyjęła 
wniosek.   
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wnioski zgłoszone przez radnego Mieczysława 
Kamińskiego aby:  
1/ projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy był rozpatrywany przed zmianą uchwały             
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 3 głosami za, przy 9 przeciwnych i 3 
wstrzymujących wniosek odrzuciła.   
 
2/ wprowadzić do porządku projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za doprowadzenie wody 
i odprowadzenie ścieków. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym 2 głosami za, przy 9 przeciwnych i 4 
wstrzymujących wniosek odrzuciła.   
 
Mieczysław Kamiński mówi, że Przewodniczący powinien poddać pod głosowanie porządek sesji 
z naniesionymi zmianami. 
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Przewodniczący Rady mówi, że porządek został już ustalony i zatwierdzony przez Radę. 
 

  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełniła Irena Stawiarska – Wiceprzewodnicząca Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie Ireny Stawiarskiej w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
 
Ad 3.  Zatwierdzenie protokołu 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołu z XXXV sesji odbytej w dniu                          
29   października 2012 r. 
 

Mieczysław Kamiński – zgłosił następujące poprawki: 

- str. 4 – jest zacytowany nieprawidłowy projekt uchwały Rady Miejskiej z „30 sierpnia 2001 r.”;  

- str 6 jest zapis: „jeśli mamy poniżej średniej kwoty bazowej możemy otrzymać refundacje w  

  wysokości 30%” a powinno być: „jeśli mamy poniżej średniej kwoty bazowej możemy otrzymać  

  refundacje w wysokości 30% funduszu sołeckiego”; 

- str 14 – nie jest odzwierciedlona dokładnie dyskusja w sprawie diet; 

- str 15 – jest nieprawidłowe brzmienie: „dodał, że są zakłusy aby Pan Kamiński jeszcze mniejszą  

  dietę pobierał” a powinno być: „dodał, że są zakusy aby Pan Kamiński jeszcze mniejszą dietę  

  pobierał”. 

 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem protokołu                
nr XXXV odbytego w dniu 29 października 2012 r. z uwzględnieniem zgłoszonych poprawek. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się 
przyjęła protokół. 
 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu na pokrycie kapitału zakładowego oraz 
objęcie udziałów w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością powstałej w wyniku przekształcenia 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy 
Kłodzkiej.  
Zastępca Burmistrza odczytała projekt uchwały. Zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały aby: 
1/ wykreślić w podstawie prawnej litery: „a” i „g”, 
2/ dopisać w podstawie prawnej: „oraz §2 pkt 2 uchwały nr LIX/517/10 Rady Miejskiej w Bystrzycy  
    Kłodzkiej z dnia 30 lipca 2010 r. w sprawie zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji            
    w spółkach kapitałowych”. 
Poinformowała, że na dzisiejszej sesji obecny jest Dyrektor ZOZ-u oraz Pani Mecenas Agnieszka 
Wojtas, którzy odpowiedzą na pytania i niejasności budzące wątpliwości.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej     
w sprawie  wyrażenia zgody na wniesienie wkładu na pokrycie kapitału zakładowego oraz objęcie 
udziałów w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością powstałej w wyniku przekształcenia 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej z uwzględnieniem 
autopoprawki w podstawie prawnej. 
Komisja widzi za zasadne aby przed podjęciem przedmiotowej uchwały doprecyzować i wyjaśnić 
zapisy budzące wątpliwości. (13 za, jednogłośnie) 
Agnieszka Wojtas – poinformowała, że wątpliwości budzi fakt, że uchwała nie obejmuje niczego 
poza aportem w postaci nieruchomości. Chodzi tu o majątek, który w tym momencie znajduje się                   
i stanowi własność szpitala.   
Ta kwestia została wyjaśniona w treści uzasadnienia do uchwały. Zgodzie z art. 82 ust 3 ustawy             
o działalności leczniczej, w myśl której odbywa się przekształcenie, cały majątek z mocy prawa 
staje się majątkiem spółki. Nie mamy żadnych uprawnień aby podejmować w tej kwestii uchwały. 
Uzasadnia tą kwestię przepis art. 82 ust. 4, który mówi, że spółka, która powstanie po 
przekształceniu szpitala z mocy prawa wstępuje we wszystkie prawa i obowiązku 
dotychczasowego SP ZOZ-u i tym samym nie ma podstawy do wnoszenia czegoś, co będzie 
wniesione z mocy prawa.  
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Mieczysław Kamiński – uważa, że kapitał zakładowy spółki może być niepieniężny, czyli aport           
w postaci działki i nieruchomości, ale tym aportem może być również mienie ruchome. Chcemy to 
mienie ruchome wpisać do aktu założycielskiego. Rada Miejska ma prawo wkładu do spółki, czyli 
aportu. Mówi, że mamy 100% akcji, których właścicielem jest gmina, a kto jest właścicielem mienia 
ruchomego? Nie ma już SP ZOZ tylko jest spółka. Mówi, że ma wewnętrzne wątpliwości i Pani 
Mecenas jeszcze tego w pełni nam nie wyjaśniła.   
Kolejna wątpliwość dotyczy § 2 ust 1 „wyraża się zgodę na objęcie przez Gminę Bystrzyca Kłodzka 
100 % udziałów o wartości nominalnej 100 zł każdy w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością”. 
Przeglądając akty i chwały Rad tworzących poszczególne spółki to wymienia się konkretnie, że te 
100 zł to jest tyle a tyle akcji. Powinno być to wpisane w uchwale Rady Miejskiej. Mówi, że każdy 
sprzęt w szpitalu ma określoną wartość. W interesie spółki jest to, aby kapitał założycielski był jak 
największy. Jeżeli ujmiemy kapitał ruchomy to kapitał spółki będzie wynosił nie 4.626.000 zł ale 
5.626.000 zł. 
Pani Mecenas – poinformowała, że jeśli chodzi o wyrażenie ile udziałów gmina obejmie w zamian 
za wnoszony aport, który jest wyceniany przy wskazaniu wartości udziałów, wynika to z uchwały. 
Precyzyjnie dodatkowo będzie to określone w akcie przekształcenia, który będzie w swej treści 
obejmował akt założycielski. Zostanie on ujawniony w aktach spółki, które będą przechowywane 
przez Sąd Rejonowy - Wrocław Fabryczna KRS IX. Rolą gminy jest wskazanie jaki aport chce 
wnieść i jaką ma wartość.      
Co do kwestii wniesienia majątku, który już jest majątkiem szpitala należy wskazać, że czymś 
innym jest kapitał zakładowy spółki a czymś innym są posiadane przez spółkę aktywa. Przepisy            
o rachunkowości precyzyjnie wskazują, że spółka posiada kilka możliwych kapitałów tj. kapitał 
zakładowy, kapitał zapasowy oraz inne możliwe, które mogą być wyróżnione. Zgodnie z treścią 
uzasadnienia, z mocy prawa art. 82 ust. 3 i 80 ust. 4 ustawy o działalności leczniczej, to co jest            
w zakładzie opieki zdrowotnej z mocy prawa stanie się własnością spółki. Rada nie ma żadnej 
podstawy prawnej aby podejmować w tej kwestii jakiejkolwiek uchwały, ponieważ nastąpi to                    
z mocy prawa z dniem przekształcenia. Cały majątek stanie się własnością spółki.  
Mieczysław Kamiński stwierdza więc, że mienie ruchome zakładu będzie w kapitale zapasowym.  
Poinformował, że w ostatniej kadencji będąc burmistrzem zrealizowano wolę mieszkańców                      
i przejęto szpital, gdyż nowo powstały powiat kłodzki chciał go zlikwidować. Niewłaściwa polityka 
państwa spowodowała, że szpitale w całej Polsce zadłużały się.  
Mówi, że powinniśmy tę uchwałę podjąć bo jest duża szansa uratowania szpitala. Są też 
zagrożenia, gdyż wiele spółek się zadłuża nadal. Należy pomyśleć następnie o restrukturyzacji 
zakładu.  
Marian Adamów – pyta, czy na dzień przekształcenia zakładu będzie przeprowadzona 
inwentaryzacja majątku ruchomego i czy będzie jego wycena? 
Pani Mecenas – odpowiedziała, że zgodnie z ustawą o działalności leczniczej oraz przepisami               
o rachunkowości musimy zrobić bilans zamknięcia SP ZOZ i bilans otwarcia spółki. Będzie 
sporządzana inwentaryzacja i wycena.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały                  
z uwzględnieniem autopoprawek.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/369/12 
w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu na pokrycie kapitału zakładowego oraz 

objęcie udziałów w spółce z ograniczoną odpowiedzialnością powstałej w wyniku 
przekształcenia samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej Zespołu Opieki 

Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej 
  - stanowiący załącznik nr 2 

 
2/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu „Podjęcie uchwał”                             
i przedstawił projekt uchwały w sprawie przejęcia zobowiązań samodzielnego publicznego zakładu 
opieki zdrowotnej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej w związku z przekształceniem 
tego zespołu w spółkę z ograniczona odpowiedzialnością. 
Zastępca Burmistrza przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej     
w sprawie przejęcia zobowiązań samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej Zespołu 
Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej w związku z przekształceniem tego zespołu w spółkę                  
z ograniczoną odpowiedzialnością. 
Komisja widzi za zasadne aby przed podjęciem przedmiotowej uchwały doprecyzować i wyjaśnić 
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zapisy budzące wątpliwości. (13 za, jednogłośnie) 
 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że ta uchwała jest bardzo ważna dla szpitala ale jeszcze 
ważniejsza dla gminy. Obawia się podjęcia tej uchwały. Zastanawia się czy do czasu odzyskania 
pieniążków gmina nie będzie w sytuacji tragicznej. Faktycznie to przyjmujemy na siebie olbrzymi 
dług szpitala w Bystrzycy Kłodzkiej. W świetle przepisów prawa i nowych ustaw gmina ma szanse 
odzyskać część środków finansowych. Część niestety już nie odzyska. Nie odzyska już tych 
8.728.620 zł – kwota, którą gmina Bystrzyca Kłodzka poręczyła a później spłaciła za SP ZOZ. 
Gdyby to były normalne warunki w Polsce to gmina mogłaby domagać się zwrotu tych środków. 
Takich możliwości niestety nie ma. Można sobie tylko zadać pytanie, ile można było zrobić 
inwestycji na tę kwotę w ciągu kilku lat.   
Jeżeli uzyskamy środki z budżetu Państwa to może się okazać, że prawie się bilansujemy, choć 
nie jest to takie pewne.  
Zgodnie z przepisami Rada Miejska mogłaby oddłużyć spółkę do współczynnika poniżej 0,5%, 
czyli nie wpisywać kwoty oddłużania 22.800.000 zł. Tak i tak ten szpital będzie miał poważne 
problemy jeśli nawet go oddłużymy w 100%.  
Uważa, że należy szpital oddłużyć do współczynnika 0:0 – zgodnie z art. 72 ust 1 pkt 2 lub do 
poziomu 0,5% - zgodnie z art. 72 ust. 1 pkt 1 ustawy o działalności leczniczej.   
Andrzej Wziątek – mówi, że wczoraj wiele godzin poświęciliśmy tym tematom. Jesteśmy nieliczną 
gminą w Polsce, która prowadzi szpital. To jest straszliwy balast. Coroczne zadłużenie powoduje, 
że nasz budżet gminny trzeszczy w szwach i na inne rzeczy brakuje. Sytuacja szpitalnictwa                 
w Polsce jest taka jak jest. Podjęliśmy pewne kroki już i nie mamy już wyjścia. Będzie głosował za 
projektem tej uchwały. Jest jedna ogromna szansa, że tworząc spółkę utrzymamy szpital. 
Jan Szkwarek – uważa, że uchwała jest bardzo ważna bo wiele lat już rozmawiamy na ten temat 
aby nasi mieszańcy mieli opiekę. Pyta Dyrektora jak widzi dalsze funkcjonowanie ZOZ-u. 
Jarosław Surówka  - Dyrektor ZOZ – poinformował, że praca w służbie zdrowia to pasmo szeregu 
wyzwań. Przyszłość w służbie zdrowia jest nieprzewidywalna. Staramy się z załogą do tego 
przygotować. Trwają rozmowy i została już podpisana rozmowa ze szpitalem w Polanicy w sprawie 
opieki nocnej i świątecznej. Podpisaliśmy umowę z Polanicą i wspólnie występujemy o kontrakt na 
opiekę mieszkańców powiatu kłodzkiego w ilości 100 tysięcy.    
Od nowego roku NFZ podzielił powiat kłodzki na trzy strefy: kłodzką, polanicką i bystrzycką. Nie 
jesteśmy jeszcze gotowi aby wszystkie warunki kontraktowania spełnić, chodzi o transport 
sanitarny. Zapewnił, że przygotujemy się do tego i być może pomyślimy o zakupie karetki. 
Skończyliśmy remont bloku operacyjnego. Rozmowy z NFZ są bardzo trudne. Mamy zapewnienie 
wrocławskiego NFZ, że kontrakt na chirurgię jednego dnia będzie. Miejmy nadzieję, że to od 
nowego roku ruszy. Spowodowałoby to dodatkowe przychody dla szpitala w wysokości 45 tys zł/m-
c. Te działania powinny zapewnić potrzeby jeśli chodzi o bieżące koszty funkcjonowania.  
Irena Stawiarska – podziękowała serdecznie kolegom radnym, że akurat ta sprawa nas połączyła 
i że mówimy jednym głosem. Złożyła serdeczne życzenia zdrowia dla Pana Dyrektora i Załogi 
szpitala.  
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/370/12 
w sprawie przejęcia zobowiązań samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej 
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bystrzycy Kłodzkiej w związku z przekształceniem tego 

zespołu w spółkę z ograniczona odpowiedzialnością 
  - stanowiący załącznik nr 3 

 
Przewodniczący Rady zarządził 10 min przerwy. 
 
3/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej.  
Pani Skarbnik – przedstawiła projekt uchwały.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej      
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. (9 za, jednogłośnie) 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie, podjęła:  
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Uchwałę Nr XXXVI/371/12 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

  - stanowiący załącznik nr 4 
 

4/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy w 2012 r.  
Skarbnik Gminy – przedstawiła zmiany po stronie dochodów budżetowych o następującej treści: 
a)  nagroda dla wsi Międzygórze za zajęcie II miejsca w konkursie Piękna Wieś Dolnośląska-     
    umowa JWUM/2012/3671 (4 000,00) 
b) dzierżawa obwody łowieckie (4 800,00) 
c) wpływy z biletów wstępu na basztę (- 2 000,00)  
d) wpływy z tytułu ekspoloatacji lokali komunalnych (mieszkalnych i użytkowych) (- 200 000,00) 

- dzierżawa gruntów i lokali (32 000,00) 
- wpływy z przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności (10 000,00) 
- sprzedaż gruntów, lokali, budynków (-1 300 000,00) 
- przepadek vadium (11 000,00) 

e) czynsz za mieszkania w budynkach OSP (1 000,00) 
f) wpływy z opłaty uzdrowiskowej (20 000,00) 
g) wpływy z opłaty skarbowej (-20 000,00) 
h) środki prewencyjne PZU SA Wrocław-dofinansowanie zakupu wykładzin antypoślizgowych- 
     zgodnie z otrzymaną decyzją nr 118/2012 z dnia 29.08.2012 (1 024,00) 
i) darowizny na imprezy organizowane przy MGOK (1 600,00) 
j) dochody z dzierżawy kortów (- 2 000,00) 

  
zmiana planowanych wydatków budżetowych: 
a) nagroda dla wsi Międzygórze za zajęcie II miejsca w konkursie Piękna Wieś Dolnośląska- 
    wydanie folderów (4 000,00) 
    - budowa oświetlenia drogowego w Ponikwie-PROW  (- 9 300,00) 
    - dostawa i montaż lamp ulicznych zasilanych energią słoneczną na terenach wiejskich Gminy  
      Bystrzyca Kłodzka (- 1 470 834,00) 
    - doświetlenie wsi Szklarka (- 2 000,00) 
b) koszty eksploatacji lokali komunalnych (mieszkalnych i użytkowych) (-35 500,00) 
    - zakup i montaż wraz z oprzyrządowaniem kotłów grzewczych (35 500,00) 
c) mpzp Długopole Zdr (-15 000,00) 
    - przygotowanie podkładów geodezyjnych (-19 800,00) 
d) remont stropu OSP Pławnica (1 200,00) 
e) dotacja dla szkół podstawowych (20 000,00) 
     - ZS w Wilkanowie wydatki bieżące (27 000,00) 
     - dotacja dla przedszkoli (37 574,00) 
     - zakup wykładzin antypoślizgowych-środki z funduszu prewencyjnego PZU (1 024,00)  
     - nauczanie indywidualne (20 000,00) 
f) wydatki bieżące gminy (30 000,00) 
g) fundusz sołecki - Szklarka - doświetlenie wsi Szklarka (2 000,00)  
    - budowa muru oporowego ul. Górna 1 w Bystrzycy Kł- wykonanie dokumentacji technicznej  
      (-10 000,00)  
h) MGOK dotacja, imprezy przy MGOK ( 1 600,00) 
     - dotacja na zabytki z rejestru zabytków (- 39 000,00) 
i)  opracowanie dokumentacji na potrzeby skate park (- 32 000,00) 
    - wykonanie nawierzchni boiska przy SP 2 na potrzeby skate park + dokumentacja (14 760,00) 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej     
w sprawie zmian w budżecie gminy w 2012 r. (9 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kamiński – należy regularnie rozpatrywać uchwałę w sprawie zmian w budżecie 
równocześnie z zarządzeniem Burmistrza w sprawie zmian w budżecie gminy. Radni o tym nie 
wiedzą.  Burmistrz wydając zarządzenia robi to zgodnie z przepisami prawa, gdyż na to pozwala 
ustawa.   
Jeśli chodzi o zarządzenie nr 0050/444/2012 z dnia 31 października 2012 r. pyta: 
- w jakim celu została rozdysponowana rezerwa ogólna w postaci wypłaty odszkodowania                         
i kosztów postępowania sądowego w wysokości 10 tys. zł zgodnie z wyrokiem.  
Skarbnik Gminy – mówi, że zadane pytanie dotyczy zarządzenia Burmistrza a nie uchwały. Pyta 
dlaczego przy zmianach w budżecie ma omawiać na dzisiejszej sesji zarządzenie Burmistrza?   
Mieczysław Kamiński – mówi, że każdy radny ma prawo dowiedzieć się na co zostały 
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przeznaczone środki finansowe. Nikt nie zarzuca Burmistrzowi, że reguluje środki zarządzeniem, 
bo ma takie prawo. Chodzi o konkretną kwotę związaną ze zmianą budżetu. 
Zastępca Burmistrza – wszystkie zarządzenia Burmistrza znajdują się w Biurze Rady. 
Wątpliwość radnego Mieczysława Kamińskiego dotyczy przetargu nieograniczonego na dostawę               
i montaż lamp solarowych. Jedna z firm, złożyła ofertę z istotnym błędem. Po  odrzuceniu oferty, 
firma wniosła sprawę do KIO na zasadzie odwołania w części zamówienia publicznego.   
Krajowa Izba Odwoławcza uznała, że przetarg należy rozstrzygnąć ponownie. Kwota 10 tys. zł 
dotyczy odszkodowania w tej sprawie.  
Skarbnik – poinformowała, że dziś dysponuje załącznikami związanymi z uchwałą  w sprawie 
zmian w budżecie gminy a nie zarządzeniem Burmistrza z okresu sprzed miesiąca. Mówi, że jest 
tylko człowiekiem, nie cyborgiem i nie jest w stanie pamiętać każdą zmianę jaka się odbyła                     
w przeciągu 11 miesięcy. Dodała, że jest przygotowana do omawiania zmian w budżecie na 
dzisiejszej sesji. Prosi radnego o przedstawienie pytania na piśmie, wówczas się do niego 
ustosunkuje. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że nie wie dlaczego tak emocjonalnie Skarbnik podchodzi do 
sprawy. Radny ma obowiązek w momencie uchwalania zmian w budżecie gminy zapytać                      
o wszystkie sprawy związane z budżetem. 
Mówi, że Burmistrz nie ma prawa zmieniać wielkości dotacji tylko Rada Miejska. Natomiast                  
w zarządzeniu na str. 6 jest zmniejszenie dotacji do jednej ze szkół. Pyta, dlaczego ta szkoła 
została tak potraktowana. Mówi, że Burmistrz nie ma prawa złotówki dać dotacji bez zgody Rady 
Miejskiej i uchwały.   
Skarbnik – odpowiedziała, że Stowarzyszenie w Wilkanowie nie ma wykonanej liczby uczni                    
w stosunku do planu i oznacza to, że są oszczędności. Wskutek uderzenia pioruna została 
zniszczona cała instalacja elektryczna i należało wykonać dodatkowe prace. Kwota 5 tys. zł nie 
może więc trafić do szkoły jako dotacja tylko w formie wydatku rzeczowego związanego                         
z uderzeniem pioruna.    
Mieczysław Kamiński – mówi, że nasz budżet maleje w wyniku tej uchwały. Dochody nie zostaną 
wykonane jeśli chodzi o sprzedaż gruntów, nieruchomości o 1.300.000 zł i okazuje się, że 
zmniejszamy o 200.000 zł dochody z czynszu.  
Jeśli chodzi o wydatki to zmniejszamy inwestycje. Kwotowo i procentowo. Chodzi o dostawę                     
i montaż lamp energią słoneczną – zmniejszenie planowanych wydatków budżetowych                         
o 1.480.834 zł. Pyta na co zwiększamy dotacje dla przedszkoli?  
Skarbnik – mówi, że jeśli nasze dzieci uczęszczają do przedszkoli w innych gminach to mamy               
z tego tytułu wydatki, np. w gminie Polanica. Tam dotacja na 1 dziecko jest dwu lub trzykrotnie 
wyższa niż w naszej gminie.  
Irena Stawiarska – zgłosiła wniosek o zamkniecie dyskusji. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że nie chce być donosicielem ale może uprzejmie poinformować 
Regionalną Izbę Obrachunkową, że Rada Miejska przerwała czy zabroniła dyskusję na temat 
budżetu. Prosi o nie składanie takiego wniosku przy budżecie gminy bo jest on niezgodny                       
z prawem. Nie wolno zamykać dyskusji. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że jeżeli wydatek na dziecko w Przedszkolu w gminie Polanica jest 
wysoki to nasza dotacja do naszych dzieci w Przedszkolu w Polanicy jest wyższa.   
Pyta, która wspólnota mieszkaniowa nie wykorzystała środków na zabytki z rejestru zabytków? 
Skarbnik – odpowiedziała, że sprawa dotyczy wspólnoty z Placu Wolności. Nie pamięta numeru 
budynku. 
Irena Stawiarska – wycofała wniosek. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwał.  
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/372/12 
w sprawie zmian w budżecie gminy  

  - stanowiący załącznik nr 5 
 
5/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie opłaty parkingowej. 
Skarbnik – poinformowała, że proponuje się aby opłata parkingowa była pobierana przy                        
ul. Sempołowskiej i przy ul. Strażackiej. Omówiła proponowane stawki, które są przedstawione 
brutto. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                                   
w sprawie opłaty parkingowej. (8 za, przy 1 przeciwnym). 
Mieczysław Kamiński – mówi, że osobiście będzie przeciwko tej opłacie. Opłata z 1997 r.  mówiła  
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o opłacie jedynego parkingu przy ul. Sempołowskiej. Jako Burmistrz na początku lat 90-tych 
utworzył targ dla rolników Gminy Bystrzyca Kłodzka. Była to forma pomocy mieszkańcom wsi aby 
mogli sprzedawać swoje płody rolne bez opłat dodatkowych. W prowadzenie opłaty parkingowej 
nasuwa pytanie, gdzie będą handlowali rolnicy? Proponuje nie wprowadzać na ul. Strażackiej opłat 
parkingowych. 
Twierdzi, że uchwała ma wadę prawną, ponieważ powinien być zapis dotyczący informacji kto 
pobiera opłatę czyli tzw. inkasent. Brak jest takiego zapisu. Jest to błąd merytoryczny.  
Jeżeli wprowadzimy tą opłatę na ul. Strażackiej uderzamy w handlujących tam ludzi. Bystrzyca nie 
jest Wrocławiem czy Warszawą.  
Zastępca Burmistrza -  poinformowała, że ostatnia zmiana cen była 15 lat temu. Dodała, że ten 
obszar podlegał rewitalizacji. Aby gmina mogła uzyskać zwrot podatku VAT musi być sprzedaż.   
Marek Krytak – pyta po co był w taki razie remontowany plac targowy? 
Dariusz Krzemiński – nie zgadza się z radnym Kamińskim. Uważa, że opłaty nie są duże                       
i zasadne.  
Mieczysław Kamiński – podtrzymuje swoje stanowisko bo widzi jaka jest sytuacja naszych 
mieszkańców. Pyta, kto będzie nam pilnował ładu i porządku na targowisku skoro chcemy dziś 
likwidować straż miejską? 
Proponuje aby chociaż handlujących zwolnić z opłaty parkingowej. Pyta radcę prawną, czy 
uchwała Rady nie zawiera błędu, skoro nie ma zapisu uregulowanego kto pobiera opłatę 
parkingową. 
Skarbnik Gminy – poinformowała, że na naszych parkingach osoby pobierające opłaty posiadają 
kasy fiskalne, które są zarejestrowane na gminę w Urzędzie Skarbowym. Nie może to być obca 
osoba, której powierzy się kasę. Te osoby mają zawartą z gmina umowę.  
Mieczysław Kamiński – dodał, że musi być zawarty w uchwale zapis mówiący o inkasencie. 
Pyta, czy na parkingu na ul. Strażackiej też będziemy kogoś zatrudniać na umowę? Jak gmina 
przewiduje rozwiązać tę sprawę? 
Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że te same osoby, które pobierają opłaty targowe będą 
pobierać opłatę parkingową. 
Monika Patynko-Bielska – Radca Prawny – poinformowała, że projekt uchwały został przez 
radcę podpisany i jest zgodny ze stanem prawa. Mówi, że można sprawdzić w ustawie czy jest 
wymagany w uchwale zapis o inkasencie. 
Mieczysław Kamiński – złożył wniosek aby uchwałę w tej sprawie podjąć jako ostatnią w bloku 
„podjęcie uchwał” a w między czasie sprawdzić zapisy ustawy. 
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 1 głosem za, przy 11 przeciwnych i 2 
wstrzymujących się wniosek odrzuciła. 
Andrzej Wziątek – zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 przeciwnych i 1 
wstrzymujących się wniosek przyjęła. 
Mieczysław Kamiński zgłosił wniosek aby w projekcie uchwały zawrzeć zapisy mówiące                    
o zwolnieniu z opłaty parkingowej tych, którzy będą mieli aktualne umowy i będą prowadzili 
działalność gospodarczą na bazarze, wewnątrz bazaru, stoiskach stałych jak i również na 
zewnątrz.  
    
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 1 przeciwnym i 1 
wstrzymującym się, podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/373/12 
w sprawie opłaty parkingowej 

   - stanowiący załącznik nr 6 
 
6/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu (dot. lokalu użytkowy nr 2 
położony w budynku nr 15a przy ul. Kościelnej w Bystrzycy Kłodzkiej). 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że użytkownik pomieszczenia gospodarczego (piwnicy) 
użytkował go na podstawie najmu na czas określony. Aby można było tą piwnicę sprzedać musi 
być umowa najmu na czas nieokreślony, stąd też zasadność podjęcia uchwały w tej sprawie.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej    
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
najmu (dot. lokalu użytkowy nr 2 położony w budynku nr 15a przy ul. Kościelnej w Bystrzycy 
Kłodzkiej). (9 za, jednogłośnie). 
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Mieczysław Kamiński – mówi, że Burmistrz może wynająć w drodze bezprzetargowej na okres 
trzech miesięcy  a potem przedłużyć wynajm lokalu użytkowego. Taka sytuacja miała miejsce                 
w omawianym przypadku. Umowa została zawarta na okres od 25 października do 25 stycznia 
2011 r. W związku z tym, że umowa już wygasła a użytkownik użytkuje tą piwnicę, jedyną formą 
przekazania bez przetargu tej osobie jest uchwała o rezygnacji z formy bezprzetargowej. 
Tylko Rada Miejska ma prawo podjąć uchwałę o przyznaniu w formie bezprzetargowej na czas 
nieokreślony lokali użytkowych.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/374/12 
w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu 
   - stanowiący załącznik nr 7 

 
7/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
świadczeń pomocy społecznej. 
Zastępca Burmistrza –  poinformowała, że zmiany są konsekwencją wprowadzenia zapisów 
realizacji zadań, które wynikają z ustawy o finansach publicznych i Prawa zamówień publicznych. 
Omówiła proponowane zmiany w oparciu o uchwałę Rady Miejskiej z dnia 27 stycznia 2012 r. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                
o zmianie uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że Rada Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej pozbywa się pewnych 
kompetencji ustalania odpłatności za drugie śniadania i za obiad. Decyzję w imieniu Rady Miejskiej 
będzie podejmowała Pani Burmistrz bądź Pani Kierownik OPS. Nigdzie w ustawie o finansach 
publicznych nie ma zakazu zapisu do jakiej kwoty kierownik może dofinansować dożywianie dzieci.  
Pani Kierownik ustali sobie np. kwotę 10 zł i to spowoduje, że ilość dzieci korzystających                        
z wyżywienia zdecydowanie się zmniejszy.  Uważa, że Rada Miejska powinna mieć rękę na pulsie       
i powinna określać formę świadczeń oraz wielkość.  
Nie zgadza się z interpretacją, że nie wolno kwoty podawać. Ponadto zauważył, że uchwały które 
są podejmowane na sesji później są zmieniane. Mówi, że uchwała z 27 stycznia 2012 r. nie 
zawierała żadnych poprawek i była z błędami. W dzienniku urzędowym te błędy były poprawione. 
To jest niedopuszczalne, nie wolno poprawiać i korygować uchwał.   
Będzie przeciwny podejmowania tej uchwały gdyż Rada Miejska powinna określać stawki jeśli 
chodzi o dopłatę do dożywiania.   
Małgorzata Kuchejda – poinformowała, że nie zgadza się z Panem Kamińskim. Mówi, że zmiana 
polegała na skreśleniu całego ustępu 4 gdyż zadanie było podzielone i jest to niezgodne z Prawem 
zamówień publicznych. Nie można dzielić jednego zadania na posiłek i na dowóz.  
Mówi, że w uchwale nie ma obowiązku podawania cen, gdyż posiłek szkolny jest świadczeniem             
z pomocy społecznej i jest przyznawany jak inne świadczenia na podstawie decyzji 
administracyjnej, a to należy do kompetencji kierownika.  
Andrzej Wziątek – odbiegając od tematu prosi żartobliwie Panią Kierownik aby referując nie 
patrzyła tylko na radnego Kamińskiego ale na innych także.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że „u nas co uchwała to Rada pozbywa się kompetencji”. Uważa, 
że każda Rada Miejska powinna stać na straży swoich praw.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, 10 głosami za, przy 3 wstrzymujących się 
podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/375/12 
o zmianie uchwały w sprawie świadczeń pomocy społecznej 

   - stanowiący załącznik nr 8 
 
8/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, po czym zgłosiła 
następujące autopoprawki aby: 
1/ dodać zapis w §3 ust. 2 pkt 1 „dających się szczelnie zamknąć”; 
2/ §4 ust. 3 był zapis „w ust. 2 pkt 1”; 
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3/ §12 ust 1 pkt 2 wykreślić słowo „oraz” 
Dodała, że regulamin był opiniowany pozytywnie przez Państwowy Inspektorat Sanitarny                      
z zastrzeżeniem określenia sposobu gromadzenia odpadów ulegających biodegradacji 
przeznaczonych do odbioru przez uprawniony podmiot, zapewniającego zabezpieczenie przed 
dostępem zwierząt, szczególnie gryzoni. 
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformowała, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Zastępca Burmistrza – trwają prace końcowe nad uchwałami niezbędnymi do podjęcia, 
dookreślającymi zapisy w regulaminie, dotyczące terminów, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 
za gospodarowanie odpadami oraz wysokości odpłat. 
Marian Adamów – proponuje aby w §12 ust 2 zamiast słowa „pozbywać się” był zapis „uprzątnąć”. 
Mieczysław Kamiński – proponuje aby do słowniczka regulaminu dopisać „pozbywa się”                       
i wyjaśnić, że rozumie się przez to uprzątnięcie, wywiezienie, uporządkowanie itp.  
Zastępca Burmistrza – proponuje w §2 po punkcie 5) dodać punkt 6) „pozbywać się”                            
z określeniem pojęcia. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że regulamin jest uchwałą bardzo istotną dla mieszkańców naszej 
gminy. Nakłada na mieszkańców szereg obowiązków. Ten regulamin wiąże się z nowelizacją 
ustawy, która mówi, że gmina jest właścicielem śmieci.  
Mówi, że szereg uwag do projektu zgłosiła Spółdzielnia Mieszkaniowa: 
-  w § 8 brak jest wyszczególnienia Spółdzielni Mieszkaniowej, gdyż jest to jest duży podmiot i  
   powinien być ujęty, 
-  w §12 ust 1 – chodzi o zwiększenie częstotliwości pozbywania się odpadów komunalnych. 
Jeśli podejmiemy wszystkie uchwały w tym zakresie i tym samym odpłatność za śmieci od 
mieszkańca zwrócimy uwagę, że regulamin nie precyzuje co z pozostałymi częściami 
nieruchomości, lokalami gastronomicznymi, spółdzielnią mieszkaniową itp.   
Podkreśla, że aby podjąć uchwałę o regulaminie, radni powinni mieć przy sobie wszystkie uchwały. 
Wówczas widać całość zagadnienia sprawy. Działamy dlatego na ślepo. 
Dariusz Krzemiński – może jest możliwość przesunięcia tej uchwały na kolejną sesję Rady. 
Zastępca Burmistrza – do regulaminu będą uchwały szczegółowe i wykonawcze. Regulacje 
ogólne znajdują się w regulaminie, który był sporządzany z wielką starannością i uwagą aby nie 
został zausterkowany przez Nadzór. Uchwały o których mowa zostały już sporządzone i niebawem 
zostaną przekazane radnym.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że należy się zastanowić nad wpisaniem do projektu uchwały 
Spółdzielni Mieszkaniowej w § 8 i § 12.  
Zastępca Burmistrza – dodała, że przygotowana uchwała wykonawcza określa właścicieli 
nieruchomości oraz wzór deklaracji.  
Mieczysław Kamiński pyta co z § 12 ust. 1 pkt 1 lit a) – pyta czy nie powinno być zapisu np. „nie 
rzadziej niż na 3 dni czy 2”?  
Zastępca Burmistrza – zapis: „nie rzadziej niż jeden dzień na tydzień” określa, że może być 7, 6, 
5 razy... Regulacje te będą ustalane już na podstawie odrębnych zapotrzebowań mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały                        
z uwzględnieniem zgłoszonych autopoprawek przez Zastępcę Burmistrza.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się 
podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/376/12 
w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka 

    - stanowiący załącznik nr 9 
 
9/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wniesienia odpowiedzi 
na skargę Wojewody Dolnośląskiego z dnia 31 października 2012 r. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały uwzględniający skargę Wojewody 
Dolnośląskiego na uchwałę Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w granicach miasta Bystrzyca Kłodzka 
– wzdłuż obwodnicy drogowej. Skarga musi trafić do Sądu, gdyż Wojewoda przekroczył termin 
zausterkowania podjętej przez Radę uchwały. Uwagi dotyczą łączenia i dzielenia działek oraz 
ustalenie minimalnej powierzchni działki budowlanej.   
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 16 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały                 
w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego z dnia 31 października 
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2012 r. na uchwałę Rady Miejskiej w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w granicach miasta Bystrzyca Kłodzka – wzdłuż obwodnicy 
drogowej. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że tutaj mamy przykład działania Wojewody jako organu nadzoru. 
Wojewodowie nadzorują samorządu w całym kraju i mają miesiąc czasu na uchylenie uchwały 
niezgodnej z prawem. W związku z tym, że termin minął, jedyną możliwą formą uchylenia 
zaskarżonej części uchwały jest skarga Wojewody do NSA.  
Już kilkakrotnie musieliśmy zgadzać się z Wojewodą w tej sprawie. Widać, że planiści popełniają 
wciąż ten błąd. Należy tego przypilnować aby nie powielać tego błędu ponownie. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/377/12 
w sprawie wniesienia odpowiedzi na skargę Wojewody Dolnośląskiego z dnia                                   

31 października 2012 r. 
     - stanowiący załącznik nr 10 

 
10/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie likwidacji Straży 
Miejskiej. 
Zastępca Burmistrza – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że uchwała intencyjna                 
w sprawie zamiaru likwidacji Straży Miejskiej była zaopiniowana przez Wojewódzkiego 
Komendanta Policji. Opinia w tej sprawie jest negatywna.  
Na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów odbyła się długa dyskusja z udziałem przedstawicieli 
Komendy Powiatowej z Kłodzka,  Komisariatu z Bystrzycy Kłodzkiej.   
Stanowisko jakie wspólnie wypracowaliśmy jest takie, że dwuosobowy skład Straży Miejskiej jest 
zbyt mały aby mógł spełnić oczekiwania i potrzeby mieszkańców jeśli chodzi o katalog spraw                    
i zadań przypisanych Straży Miejskiej. Kompromisem byłoby, aby skład osobowy liczył 6 osób, 
jednakże sytuacja finansowa gminy nie pozwala na to aby zatrudnić większą ilość strażników.  
Dodała, że w Bystrzycy Kłodzkiej znajduje się Komisariat Policji, który zapewnia bezpieczeństwo                 
i porządek publiczny.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 29 listopada 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej       
w sprawie likwidacji Straży Miejskiej. (5 za, przy 4 przeciwnych). 
Mieczysław Kamiński – mówi, że sesje są ważniejsze niż komisje i zasadne jest aby w dniu 
dzisiejszym byli przedstawiciele Policji z Bystrzycy Kł, z Kłodzka oraz Straży Miejskiej.  
„Jako radny wielokrotnie krytykowałem działania Straży Miejskiej. Równocześnie uważałem, że ta 
Straż Miejska jest źle kierowana przez Panią Burmistrz Renatę Surmę i zamiast zająć się 
utrzymaniem porządku i bezpieczeństwa zajmuje się komunikacją, nakładaniem mandatów na 
biednych ludzi za oparkowanie i inne rzeczy. W tym momencie uważam istnienie Straży Miejskiej 
za niezbędne i potrzebne. Szkoda, że nie ma tu dzisiaj zaproszonych gości bo zarówno 
Komendant Komisariatu Bystrzycy Kłodzkiej jak i Przedstawiciel Komendy Powiatowej stwierdzili 
wprost, że likwidacja Straży Miejskiej to jest pogorszenie warunków bezpieczeństwa i porządku na 
terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka, oczywiście z tym zastrzeżeniem, że będą realizowali te zadania 
do których zostali powołani. Wszystko zależało od tego jak Ich zdyscyplinuje Burmistrz Bystrzycy 
Kłodzkiej. Dlatego likwidacja Straży Miejskiej zdecydowanie pogorszy stan bezpieczeństwa                     
i porządku publicznego”.  
Zacytował fragment opinii Komendanta Wojewódzkiego Policji, który wskazuje, że ocenia 
pozytywnie funkcjonowanie Straży Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej, realizują zadania nałożone 
przez ustawodawcę, jest jedną z umundurowanych formacji na terenie Gminy, która ma pozytywny 
wpływ na poprawę stanu bezpieczeństwa. Biorąc pod uwagę całokształt działalności Straży 
Miejskiej należy podkreślić potrzebę utrzymania tej formacji, która niewątpliwie przyczynia się do 
poprawy szeroko pojętego porządku i bezpieczeństwa na terenie Gminy. 
Formy działania Straży Miejskiej były złe i jest to wina przełożonego. To Burmistrz podpisuje grafiki 
i może ustalić prace w porze nocnej czy wieczornej. To Burmistrz mógł ich zdyscyplinować. 
Ustawy nakładają na gminy nowe zadania. Od 1 lipca wchodzi w życie ustawa śmieciowa. Pyta, 
kto będzie zajmował się tymi sprawami. Policjanci wczoraj wprost oświadczyli, że nie będzie więcej 
policjantów, że nie są w stanie, że nie reagują na wszystkie czynniki działania i będzie jeszcze 
gorzej.  
Obiektywnie oceniając sprawę, likwidacja Straży Miejskiej będzie to ograniczenie i pogorszenie 
stanu i porządku publicznego. Co kilka lat stan porządku i bezpieczeństwa na terenie Gminy się 
pogarsza. Bystrzyca Kłodzka była jedną z gmin, która w roku 2004 utworzyła Straż Miejską i jest 



12 

 

ona wspaniałym instrumentem w rękach Burmistrza dla utrzymania ładu i porządku. Oczywiście to 
kosztuje, ale wszyscy radni i mieszkańcy gminy muszą się zastanowić co jest ważne w życiu. Jest 
hierarchia i gradacja problemów.  
Likwidując Straż Miejską zostawiamy naszych ludzi na pastwę losu. Nie mamy narzędzia, który by 
sprawnie operował i ścigał tych, którzy naruszają ład i porządek publiczny. Pyta, kto będzie 
obsługiwał monitoring, który kosztował dziesiątki tysięcy złotych? Argumentów za utrzymaniem 
Straży Miejskiej jest bardzo wiele. Jedyny argument jaki padał ze strony Pani Burmistrz to, że jest 
Ich za mało a po drugie skąd my weźmiemy pieniądze? Istota samorządu polega na tym, że jest 
kwestia wyboru, coś kosztem czegoś. Jeśli bezpieczeństwo w hierarchii damy najwyżej to Straż 
Miejska powinna funkcjonować. Strażników jest dwóch, bo nie przedłużono umowę strażniczce, 
której umowa się skończyła.  
Uważa, że Straż Miejska jest potrzebna w ilości minimum 4 osobowym, mając tak rozległą gminę. 
Straż Miejska ułatwia pracę Burmistrzowi, radnym oraz mieszkańcom. Dodał, że w budżecie gminy 
można znaleźć środki na utrzymanie Straży, kosztem czegoś innego.  
Mówi, że likwidacja Straży przyczyni się do pogorszenia bezpieczeństwa. Będzie głosował 
przeciwko jej likwidacji.  
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że służb mundurowych na terenie naszej Gminy jest kilka,   
Policja, Straż Miejska. Nie zgadza się ze stanowiskiem radnego, że Straż Miejska jest źle 
kierowana przez Panią Burmistrz. Skład dwuosobowy lub trzyosobowy jest niewydolny dla 38 
miejscowości i dużego miasta. Nie są w stanie realizować katalogu wszystkich spraw przypisanych 
Straży Miejskiej.   
Jeden ze strażników przebywa na chorobowym 59 dni roboczych plus urlop. Nie sposób więc 
zapewnić ciągłość pracy i skuteczność działań. Grafik pracy strażników obejmuje także wspólne 
patrole i czynności wykonywane z policją także poza gminą na terenie powiatu kłodzkiego. Tych 
interwencji jest bardzo dużo. Wówczas nie przebywają na terenie naszej gminy, pomimo, że są 
finansowani ze środków gminnego budżetu.  
Była rozmowa z Burmistrzem Międzylesia, czy zgodziłby się wspomóc finansowo gminę Bystrzyca 
Kłodzka w utrzymaniu Straży, która jednocześnie zapewniałaby w części porządek na terenie 
sąsiedniej gminy. Stanowisko było negatywne. 
Marek Krytak – pyta radnego Kamińskiego, dlaczego nie słucha i nie liczy się z głosami wyborców 
w temacie co sadzą o Straży Miejskiej? W swojej świetności Straż liczyła najwięcej 6 osób i karali 
kierowców, emerytów, tych, którzy piją piwo pod sklepem. Ponadto Strażnik Miejski nie chodzi po 
mieście, wsiada w samochód i jeździ. Po co nam jest taka Straż? 
Piotr Budnik – mówi, że wczoraj Przedstawiciele Komendy Policji z Kłodzka i Bystrzycy 
powiedzieli, że są za utrzymaniem Straży Miejskiej ale nie w dwuosobowym składzie.  
Andrzej Wziątek – sesja jest po to aby radni wymieniali poglądy, sprzeczali się wypracowując 
stanowisko. Zwraca uwagę na dysproporcję wypowiedzi Pani Zastępcy i Pana Kamińskiego.  
Mówi, że Pani Zastępca „nieelegancko” wobec człowieka którego nie ma mówi, że jest ileś tam dni 
był na zwolnieniu. Przypuszcza, że jeżeli strażnik dowiedział się, że nie będzie Straży Miejskiej to 
teraz każde skaleczenie wykorzysta by pójść na zwolnienie. Nie wiadomo czy tak rzeczywiście jest 
ale z pewnością nie używałby tego jako argumentu przeciwko temu, że strażnicy są „be”. Ważne 
jest bezpieczeństwo w naszej gminie.  
Mówi, że likwidując Straż Miejską nie mamy żadnej alternatywy. Pyta, co w zamian? Może Urząd 
Celny, który ma być niby likwidowany od 1 stycznia przeniesiony zostanie w części do Bystrzycy?   
Przypomina, że była kiedyś rozmowa z Panią Burmistrz w temacie, że jeśli Urząd przeniesie się do 
Ratusza to część obecnego budynku zostanie oddana Straży Granicznej. Być może Pani 
Burmistrz ma jakieś wiadomości o jakiejś alternatywie co do naszego bezpieczeństwa o których 
my nie wiemy?  
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że służba celna i straż graniczna ma w swojej opiece 
Gminę Bystrzyca Kłodzka i bardzo dobrze w tym kierunku działa. Są zadowalające wyniki. 
Jan Szkwarek – mówi, że bezpieczeństwo w naszej gminie jest sprawą bardzo ważną. Jest 
zdania, że Straż powinna być w składzie co najmniej czteroosobowym lub pięcioosobowym. 
Można znaleźć środki w budżecie aby zatrudnić więcej strażników. Mówi, że to, że Straż Miejska 
drażni ludzi to wina Burmistrza, bo to Burmistrz decyduje i wydaje polecenia co Ci Panowie mają 
robić. Będzie głosował przeciwko likwidacji Straży. 
Zastępca Burmistrza – mówi, że Straż to jednostka samodzielna podległa Burmistrzowi w siatce 
organizacyjnej. Posiada Komendanta i katalog zadań. Jeżeli byśmy każdego kierownika „popychali 
cały czas i przypominali co ma zrobić” to Burmistrz nic by nie robił tylko zwracał uwagę każdemu 
pracownikowi. To rola komendanta rozdzielać zadania jakie posiada swoim podwładnym. 
Ewa Matys – wiemy o tym, że są gminy gdzie nie ma Straży Miejskiej i pyta, czy bezpieczeństwo 
jest tam dużo gorsze? Pyta, jak było w naszej gminie przed powołaniem Straży Miejskiej? Mówi, że 
strażnicy w składzie dwuosobowym naprawdę drażnią. 
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Dariusz Krzemiński – mówi, że Policji jest na rękę aby była Straż, bo my finansujemy koszty jej 
utrzymania. Mówi, że jak psy robiły tak dalej robią, ja były śmieci tak dalej są. O jakich porządkach 
tu mówimy? Mówi, że „moi wyborcy nie chcą Ich widzieć”.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że wylewamy dziecko z kąpielą. Losy są już pewnie przesądzone. 
Już Państwo wiecie jak macie głosować. 
Przewodniczący Rady mówi, że „przekroczył Pan granice przyzwoitości”. 
Marek Krytak – mówi, że „kultura polega na tym, aby nie narzucać komuś co ma robić. Nie 
jesteśmy Pana uczniami”. 
Mieczysław Kamiński – mówi, aby nie opowiadać takich bajek, że Straż Miejska nie spełniała 
swoich obowiązków, bo jest to tylko i wyłącznie wina Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej, których Ich 
nie zdyscyplinował. Jeżeli Komendant nie spełniał swoich obowiązków, jednego dnia należało go 
zwolnić.  Mówi, że „kierowników wydziałów należy pilnować, ścigać, gonić i rozliczać z pracy”. 
Składa wniosek o utrzymaniu Straży miejskiej w składzie czteroosobowym, jeśli nie przejdzie 
uchwała o jej likwidacji. 
Irena Stawiarska – „pomyślmy o pieniądzach. Aby zatrudnić dodatkowych strażników, potrzebne 
są na to pieniądze. Pomyślmy skąd zabrać a utworzyć większą straż?”. Prosi Pana Kamińskiego              
o zaproponowanie z jakiej drogi zabrać pieniądze? 
Mieczysław Kamiński – odpowiedział, że dwóch pracowników z UMiG zwolnić i znajdą się 
pieniądze. Tam jest do zwolnienia około 7-8 osób. 
Irena Stawiarska – zgłosiła wniosek o zamknięcie dyskusji. 
Zastępca Burmistrza – złożyła wielkie podziękowania dla ochotniczych straży, którzy zawsze są 
w gotowości pomocy dla nas i na każde wyzwanie. Pomagają nam także w organizacji imprez                 
i w zapewnieniu na nich bezpieczeństwa. Są w każdych sytuacjach ważnych dla Gminy. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 5 przeciwnych i 1 
wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/378/12 
w sprawie likwidacji Straży Miejskiej 

     - stanowiący załącznik nr 11 
 
Przewodniczący zarządził 10 minut przerwy. 
 
Andrzej Wziątek – prosi o zdyscyplinowanie Rady. Jeśli zarządza się 10 minut przerwy prosi             
o przestrzeganie godziny. 
Przewodniczący Rady – odpowiedział, że „przyjmuje uwagę z pokorą”. 
 
 
Ad. 5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok 
szkolny 2011/2012. 
 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że temat był szczegółowo omawiany na posiedzeniu 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  
Ważną rzeczą jest, że nie jest to informacja ze stanu bieżącego. W świetle ustawy jest obowiązek 
przedstawienia informacji za rok ubiegły. Sieć szkół podstawowych obejmuje Szkołę Podstawową 
nr 1, nr 2, w Długopolu Dolnym, Pławnicy, Starej Łomnicy, Wilkanowie – to były szkoły prowadzone 
przez gminę. Gminną sieć uzupełniały szkoły: Szkoła Podstawowa Waliszowskiego 
Stowarzyszenia Edukacyjnego, Niepubliczna Szkoła Podstawowa w Gorzanowie, prowadzona 
przez Miłośników Gorzanowa ze statusem szkoły publicznej.      
Funkcjonują także gimnazja, Gimnazjum nr 1 (powiat kłodzki), Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie oraz 
Gimnazjum dla Dorosłych.  
Przedszkola zlokalizowane w mieście Bystrzyca Przedszkole nr 2, 4 oddziały wiejskie, zerówka            
w Szkole Podstawowej Waliszowskiego Stowarzyszenia Edukacyjnego, oddział przedszkolny               
w Niepublicznej Szkoły Podstawowej prowadzonej przez Stowarzyszenie Miłośników Gorzanowa            
i Niepubliczne Przedszkole Bystrzaki, które zakończyło projektowe działania 31 lipca 2012 r.                   
a teraz jest prowadzone jako Fundacja Edukacji Przedszkolnej. 
Omówiła dane w oparciu o przedłożony materiał na piśmie, tj. ilość dzieci rozpoczynających naukę 
w poszczególnych szkołach, sytuacja kadrowa, liczba oddziałów, struktura zatrudnienia 
nauczycieli, administracja, obsługa, wyniki osiągane w szkołach, dowóz uczniów oraz wyniki 
sportowe.  
Władysława Płoch – Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu – poinformowała, że 
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Komisja na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2012 r. przyjęła informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny 2011/2012. (12 za, jednogłośnie) 
Mieczysław Kamiński – mówi, że na sesji powinni być dyrektorzy szkół i wówczas moglibyśmy 
merytorycznie rozmawiać. Klepiemy pewne sprawy na komisji ale decyzje i merytoryczna dyskusja 
powinna być przede wszystkim na sesji. Jest tylko Pan Dyrektor Tarchała. 
Przypomniał, że został na komisji przyjęty wniosek aby w I półroczu 2013 odbyła się sesja Rady 
Miejskiej poświęcona w całości sprawom oświaty.  
Niepokojącym zjawiskiem jest ilość przedszkolaków i brakiem miejsc w przedszkolach. Co roku 
coraz więcej dzieci w wieku przedszkolnym jest w przedszkolach. Pyta ile mamy wszystkich 
przedszkolaków na terenie gminy oraz ile dzieci znajduje się poza przedszkolami, którzy nie 
znaleźli miejsca w Bystrzycy Kłodzkiej. Jest idea aby 100% dzieci chodziło do przedszkoli.   
Mówi, że z diagramów wynika, że jest wyż w przedszkolach. Dużo dzieci się urodziło i będzie 
problem z umieszczeniem ich w przedszkolach. 
Kolejny temat jaki poruszył radny dotyczy tego, że powinniśmy zając się poziomem nauczania. 
Jeśli odstajemy od średniej wojewódzkiej to jest to nie w porządku. To jest zjawisko negatywne                 
i dotyczy to naszych szkół podstawowych i gimnazjów. Pyta ile naszych dzieci uczęszcza do 
przedszkola w Polanicy? 
Zastępca Burmistrza – gmina Bystrzyca ma najlepszy wskaźnik w powiecie kłodzkim jak nie na 
Dolnym Śląsku jeśli chodzi o zapewnienie nauki przedszkolnej dla dzieci. Staramy się, aby 
wszystkie dzieci z naszej gminy mogły być przyjęte do przedszkoli.  
Kornelia Wenc - Szumigalska – poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Edukacji… byli obecni 
wszyscy Dyrektorzy, w tym Pani Dyrektor Przedszkola i mogło wówczas paść ze strony Pana to 
pytanie. Jednakże odpowiadając  na pytanie informuje, że został wyliczony wskaźnik wychowania 
przedszkolnego dla naszej gminy z podziałem na miasto i wieś.  
Pani Kierownik w oparciu o przedłożony materiał omówiła wskaźnik upowszechnienia edukacji 
przedszkolnej w rozbiciu na lata od 2006 do 2012.  
W swoim odczuciu w tym polu mamy spore sukcesy, nieporównywalne z działaniami innych gmin. 
Przedszkole Bystrzaki jest wzorcowo prowadzone i odbywają się już pielgrzymki do naszego 
miasta aby podpatrzeć jak ten projekt został zrealizowany, jak jest prowadzony i jak trwa 
kontynuacja po okresie zakończenia finansowania ze środków unijnych. 
Mamy piątkę dzieci gminnych, które uczęszczają do przedszkola w gminie sąsiedniej w Polanicy 
Zdroju. Tam dotacja na dziecko jest zdecydowanie wyższa, wskaźnik jest taki sam – 75% ale 
różnica niebagatelna jest w wydatkach bieżących. My płacimy 211 zł na jedno dziecko, zaś gmina 
Polanica 578 zł. Różnica wynika stąd, że na terenie Polanicy Zdroju jest jedno przedszkole. Co 
miesiąc więc kwotę 2 700 zł odprowadzamy do gminy Polanica tytułem refundacji kosztów 
związanych z udzieleniem dotacji na prowadzenie przedszkoli niepublicznych na terenie tej gminy. 
Od września doszło kolejne porozumienie pomiędzy gminami dotyczące uczestnictwa naszych 
dzieci w edukacji przedszkolnej też organizowane przez organizacje pozarządowe na terenie 
gminy Kłodzko. Jest tutaj kwota dotacji porównywalna - 250 zł (do gminy wiejskiej Kłodzko 
uczęszcza dwoje dzieci).  
W kwestii wyników nauczania nie jest tak źle jak to wynika z wypowiedzi Pana Kamińskiego. Ze 
sprawozdania wynika, że dane obrazują pewną sinusoidę, że raz jest lepiej raz jest gorzej. 
Wynik egzaminu gimnazjalnego jest niższy w gminie aniżeli w województwie ale należy pamiętać, 
że do tej średniej wliczane są też wyniki osiągane przez uczniów w Gimnazjum dla Dorosłych. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że są takie dzieci, które nie miały miejsca w Przedszkolach. 
Należy myśleć o zwiększenia miejsc w przedszkolach samorządowych, gdyż takich jest 
zwolennikiem. Stowarzyszenia powinny wypełniać tylko pewną lukę. 
Pyta, ile faktycznie Gmina Bystrzyca Kłodzka dopłaca do oświaty?   
Kornelia Wenc - Szumigalska – poinformowała, że te dane są w sprawozdaniu. Jest to kwota 
1.411.000 zł. (str. 11 sprawozdania) którą gmina dopłaciła do zadań, które są objęte subwencją 
oświatową. 
Stanisław Tarchała – Dyrektor - przedstawił informacje dotyczące wyników ewaluacji Gimnazjum 
nr 2 w Wilkanowie, która miała miejsce we wrześniu. Jest ona swoistym podsumowaniem pracy 
szkoły i to nie w ostatnich trzech latach ale od początków działania Gimnazjum. Ewaluacja jest 
przeprowadzana co 5 lat.    
Przedstawił i omówił wymagania jakie są stawiane przez państwo w świetle rozporządzenia                   
o nadzorze pedagogicznym. Zachęca do odwiedzenia strony internetowej nadzoru 
pedagogicznego systemu oświaty. Jest to punkt wyjściowy do oceny funkcjonowania gimnazjum            
w Wilkanowie.   
Poinformował o wynikach nauczania i wskaźniku EWD – edukacyjna wartość dodana. Wskaźnik 
nauczania jest na poziomie zadawalającym. Szczególnie wysoki przyrost notuje się w części 
humanistycznej, poprzez realizacje dużych projektów unijnych.   
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Zaprosił Radę do wizytacji Gimnazjum w Wilkanowie oraz zadeklarował udział w debacie 
poświęconej sprawom oświaty. 
Zastępca Burmistrza – poinformowała, że jest wola założenia platformy współpracy 
stowarzyszeń, której członkami będą prezesi, kadra pedagogiczna wraz dyrektorami szkół na 
czele. Państwo między sobą będą wymieniać się doświadczeniami. Jest propozycja aby 
stowarzyszenia poprzez platformę aplikowały o środki pozabudżetowe. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że niepokojąca w Gimnazjum w Wilkanowie jest średnia z historii             
i WOS – 54,8 gdyż wojewódzka jest 59,7. Mówi, że ewaluacja została zakończona w Szkole 
Podstawowej nr 2 i każdy może się zainteresować. 
Zachęca do przygotowania się do debaty w I półroczu 2012 r. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada zapoznała się z informacją o stanie realizacji zadań 
oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny 2011/2012.  
 
Ad. 6. Zapytania radnych. 
Mieczysław Kamiński – skandaliczną sprawą jest sytuacja na Rynku w związku z remontem ulicy 
Kościelnej. Jeśli w nocy spadnie śnieg, ludzie na ul. Podmiejskiej się pozabijają.  
Oznakowanie jest szczątkowe i niepełne. Wjeżdżając do Rynku brak jest znaku „nakaz skrętu               
w lewo” i w związku z tym kierowcy jadą prosto, jak chcą. Na ul. Kościelnej stoją barykady, które 
są przenoszone w różne miejsca. Jest chaos.  
Radni i komisja rewizyjna przegłosowała o usunięciu usterek i wad. Nikt się tym nie zajmuje, choć 
gołym okiem widać wszystkie usterki. Apeluje aby jak najszybciej się za to zabrać. W pierwszej 
kolejności zamknąć wjazd na ulicę Podmiejską. 
Zastępca Burmistrza – zapora jest celowo ustawiana na ulicy Kościelnej. Kamienie są po to aby 
ciężki tonaż nie wjeżdżał.  
Marian Adamów – pyta jak będzie odbywać się egzekwowanie parkowania aut na Placu Wolności 
do 15 min? Należy zakupić specjalne zegary. Teraz jest wolna amerykanka. 
Dariusz Krzemiński – przypomina jak kupcy naciskali aby była możliwość postoju na Placu 
Wolności. Miejmy nadzieję, że te udogodnienia miały obowiązywać na czas remontu.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że ktoś na etapie rewitalizacji Starego Miasta zawalił kilka 
szczegółów bardzo istotnych. Chodzi o kamienne progi średniowieczne, które były na ulicy 
Rycerskiej, Placu Wolności, Rynku i ul. Kościelnej. Piękne piaskowe, popielate progi w dobrym 
stanie zostały wyrwane z tych ulic a na ich miejsce ułożono kostkę granitową różową. To bardzo 
szpeci i jest ordynarne. Mówi, że bardzo zeszpeciliśmy sobie ten fragment poprzez te 
nieszczęśliwe progi.   
Piotr Budnik – na komisji rewizyjnej była mowa o ustawieniu słupków celem wyeliminowania 
wjazdu samochodami na skróty po kostce tuż przy Podwyższeniu. 
 
Ad. 7. Informacje Przewodniczącego Rady 
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły pisma od: 
1/ Naczelnika Urzędu Skarbowego w sprawie zasadności wpisywania przez radnego diet                               
    w oświadczeniu majątkowym i wykazywania dochodu współmałżonka; 
2/ Krajowego Ruchu na Rzecz Jednookręgowych Mandatów Wyborczych w sprawie zaproszenia  
    na konferencję, która odbędzie się w Stroniu Śląskim. 
3/ pod Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Wilkanów w sprawie udostępnienia informacji; 
4/ Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie skierowania stosownego pisma do RZGW w Kłodzku  
    w sprawie usunięcia nasypu z rzeki Nysa Kłodzka na wniosek Pana Edwarda Rojka;  
5/ wspólnoty mieszkaniowej przy ul. TPP nr 6 w sprawie zabezpieczenia środków na wykonanie  
    chodników. 
 
Ad. 8. Sprawy różne i wolne wnioski  
Andrzej Wziątek – prosi o informacje o planowanych terminach najbliższych komisji i sesji. 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że musimy się razem szanować i przestrzegać zasad 
planowania posiedzeń. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w miesiącu grudniu planowane są dwie sesje, pierwsza 
7 grudnia w godzinach popołudniowych, druga zaś 28 grudnia 2012 r.   
Jan Pięta – poinformował, że Komisja Rolnictwa odbędzie się w poniedziałek 03.12.2012 r.                           
o godzinie 13.30.  
Ewa Matys - poinformowała, że Komisja Budżetu odbędzie się w czwartek 06.12.2012 r.                           
o godzinie 13.30. 
Władysława Płoch - poinformowała, że Komisja Edukacji odbędzie się we wtorek 04.12.2012 r.                           
o godzinie 13.30. 
Mieczysław Kamiński – pyta kiedy planowane są kolejne komisje w miesiącu grudniu? Czy będą 
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w terminie od 17.12 do 21.12.2012r.? 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że nie ma jeszcze ustalonych terminów posiedzeń komisji. 
Radni na sesji w dniu 7.12.2012 r. zostaną poinformowani. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że nie może być tak, że pewna grupa radnych z Panią Burmistrz 
ustala terminy komisji a pozostali nic o tym nie wiedzą. Jesteśmy pełnoprawnymi radnymi. 
Współczuje Paniom z Biura Rady, które na gwałt sporządzają wszelkie dokumenty. 
Zastępca Burmistrza – odczytała wiadomość od Pani Doroty Komornickiej z informacją, że 
Fundusz  wygrał ogólnopolską nagrodę za najlepsze stypendia lokalne.   
Mieczysław Kamiński – stypendia z „Rączki do rączki” to wspaniały pomysł. Prosi przekazać               
w imieniu Rady i Burmistrza, że się wszyscy cieszymy i gratulujemy. 
Andrzej Wziątek – mówi, że może udałoby się coś skombinować na tej kuli wodnej.                               
W poprzedniej kadencji remontując Kapliczkę Ksawerego też była wymiana kuli. Do tej kuli poszło 
pismo na papierze czerpanym o treści, że Burmistrzem jest Renata Surma, że Ksiądz Smoter to 
jest Proboszcz naszej Gminy, pieczęcie urzędu, gazeta i skład Rady Miejskiej itd.       
Mówi, że tutaj plamę dali urzędnicy odpowiedzialni za nadzór budowlany Bramy.   
Dariusz Krzemiński – mówi, że jeśli będzie Rycerska robiona to na pewno tam jest kula. Należy 
pilnować aby komisja tą kulę ściągnęła. 
Mieczysław Kamiński – pyta jaką kwotę uzyskała Szkoła Muzyczna na remont budynku po byłym 
sądzie na ulicy Okrzei? Ma nadzieje, że w przyszłym roku spotkamy się na sesji Rady Miejskiej               
w sali rajców na II piętrze. Mówi, że remont idzie na całego. 
Zastępca Burmistrza – odpowiedziała, że są to kwoty znaczące i wiem, że Pani Burmistrz ma 
pozytywna nowinę ale to już osobiście przekaże. 
Jerzy Klajn –  zgłasza konieczność usunięcia dwóch dziur (zapadlisk) na ulicy Podmiejskiej. 
 
Irena Stawiarska – Sekretarz sesji – poinformowała, że wpłynął wniosek na piśmie do Sekretarza 
o brzmieniu: „Rada Miejska wnioskuje do Burmistrza o wystąpienie do konserwatora 
zabytków w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie zabytku Matki Boskiej „Łąkowej”                
w bardziej godne miejsce np. na skwer na przeciw Szkoły Podstawowej nr 1 w Bystrzycy 
Kłodzkiej”.  
 
Andrzej Wziątek – mówi, że w obecnym miejscu gdzie stoi zabytek z 1728 r. nie ma racji bytu. 
Prosi o rozważenie wniosku aby przenieść go w bezpieczne i widoczne miejsce. 
Sekretarz Gminy – mówi, że piętro wyżej Panowie specjaliści układają w ramę fresk, który 
przenoszą z Placu Wolności.  Jeśli byłaby wola radnych zobaczyć to zaprasza. 
Andrzej Wziątek – mówi, że to jest wspaniała wiadomość. Pyta, czy one tam będą przeniesione 
na stałe? Był wcześniej pomysł aby były one przeniesione na dwie ściany na holu na parterze              
w Ratuszu. 
Sekretarz Gminy – odpowiedział, że ten fresk będzie wisiał po lewej stronie wchodząc do 
Ratusza. Natomiast na piętrze Panowie tylko pracują. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Andrzeja Wziątka. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za jednogłośnie wniosek 
przyjęła. 
 
Z okazji imienin obchodzonych przez radnego Andrzeja Wziątka w dniu dzisiejszym, 
Przewodniczący Rady złożył radnemu życzenia zdrowia i wszelkiej pomyślności. 

 
Ad. 9. Zamknięcie obrad.   

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady trzydziestej szóstej sesji 
Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
 

 

 

 


